السود في الاسلام

Black people in Islam

موارد إسلامية مجانية Free Islamic resources arnabmubashir.com



﴿ وَمَنَ لَاَيَاتُهُ خَلَقَ السَّوَاكَ وَالْكُرَضُ وَإِخْتَلَافِ السَّنَكَحِ وَالْوَلَانَكُمَ ﴾ الدوم ٢٢

{ And among His signs is the creation of the heavens and the earth, and the diversity of your languages and your colours { Al-rum 22

{ Oh people! Indeed We have created you male and female, and have made you peoples and tribes so that you may know one another } Al-hujarat 13

النبي ﷺ قال ... الناس كلهم بنو آدم وآدم خلق من تراب جامع الترمذي كتاب المناقب

The Prophet (SAW) said: ... All people are sons of Adam, and Adam was created from dust.

Sunan Al-Tirmidhi, The book of virtues

سعيد الجريري عن ابي نضرة حدثني من سمع خطبة رسول الله ﷺ في وسط أيام التشريق فقال يا أيها الناس ألا إن ربكم واحد وإن أباكم واحد ألا لا فضل العربي على أعجمي ولا لعجمي على عربي ولا لأحمر على أسود ولا أسود على أحمر إلا بالتقوى أبلغت

مسند أحمد حديث رجل من أصحاب النبي ﷺ

Sa'id Al-Jariri related from Abu Nadra: Someone who had heard the Messenger of Allah's (SAW) sermon during the days of *tashriq* [after 'eid] told me that He said: Oh people! Is not indeed your Lord one Lord? And your father one? Is there indeed no superiority of Arab over foreigner, nor of foreigner over Arab, nor of white over black, nor black over white, except by virtue of piety [taqwa]? Have I gotten the message across?

Musnad Ahmad, Hadith of a man from among the Prophet's (SAW) Companions

قال آخرون قدم جعفر بن ابي طالب من الحبشة هو وأصحابه ومعهم سبعون رجلاً بعثهم النجاشي وفداً إلى رسول الله عليهم ثياب الصوف إثنان وستون من الحبشة وثمانية من أهل الشام وهم بحيرا الراهب وأبرهة وإدريس وأشرف وتمام وقثيم ودريد وأيمن فقرأ عليهم رسول الله عليه سورة يس إلى آخرها

فبكوا حين سمعوا القرآن وآمنوا وقالوا ما أشبه هذا بما كان ينزل على عيسى فأنزل الله تعالى فيهم هذه الآية

اسباب النزول للواحدي المائدة ٨٢

Ja'far ibn Abi Talib came back from Ethiopia, he and his companions, and with him were seventy men that had been sent by Najashi as a delegation to the Messenger of Allah (SAW), with wool garments on. There were sixty-two from Ethiopia and eight from the people of Sham: Bahira the monk, Abraha, Idris, Ashraf, Tammam, Quthaim, Duraid, and Ayman. And the Messenger of Allah (SAW) recited surah *Ya-Sin* for them until the end. They wept when they heard the Qur'an, and believed, and said: How similar this is to what was sent down to 'Isa. And Allah Most High sent down this verse regarding them [*Al-ma'ida* 82]

Al-Wahidi, Asbab Al-nuzul

قال رسول الله ﷺ عند ذلك دُعوا الحبشة ما ودعوكم سنن النسائي كتاب الجهاد

The Messenger of Allah (SAW) said: Leave the Ethiopians alone as long as they leave you all alone.

Sunan Al-Nasa'i, The book of jihad

عن أنس بن مالك قال كان رسول الله ﷺ في سفر وكان معه غلام له أسود يقال له أنجشة يحدو فقال له رسول الله ﷺ ويحك يا أنجشة رويدك بالقوارير صحيح البخارى كتاب الأدب

From Anas ibn Malik who said: The Messenger of Allah (SAW) was on a journey, and with him was a black servant of his, called Anjasha, driving the camels. And the Messenger of Allah (SAW) said to him: Woe to you, Oh Anjasha, go easy with the glass vessels [i.e. the women]!

Sahih Al-Bukhari, The book of manners

عن عبدالله بن عمرو قال قال رسول الله ﷺ لا تزوجوا النساء لحُسنهن فعسى حسنهن أن يُرديهن ولا تزوجوهن لأموالهن فعسى أموالهن أن تُطغيهن ولكن تزوجوهن على الدين ولأمة خرماء سوداء ذات دين افضل

سنن إبن ماجه كتاب النكاح

From Abdullah ibn 'Amr who said: The Messenger of Allah (SAW) said: Do not marry women for their beauty, for perhaps their beauty will destroy them. And do not marry them for their wealth, for perhaps their assets will cause them to transgress. But marry them for their deen

[faith, religion]; for indeed even a pierced black slave woman, who has *deen*, is better.

Sunan Ibn Majah, The book of marital relations

عن محمد بن سيرين قال قال رسول الله ﷺ دعوا الحسناء العاقر وتزوجوا السوداء الولود

المصنف لعبد الرزاق كتاب النكاح باب نكاح الابكار والمرأة العقيم

Muhammad ibn Sirin said: The Messenger of Allah (SAW) said: Let beautiful sterile women alone and marry fertile black women.

'Abd Al-Razzaq, the Musannaf, The book of marital relations, Section: marital relations with virgins and barren women

قام أبو عبيدة وإبتهل وقال أيما إمرأة تدخل الحمّام من غير عذر لا تريد إلا أن تبيض وجهها فسوّد الله وجهها يوم تبيضّ الوجوه

تفسير القرطبي النور ٣١

Abu 'Ubaida got up, made a supplication, and said: Any woman who enters the [public] baths for no reason, only wanting to make her face white – may Allah blacken her face on the day of the whitening of faces.

Tafsir Al-Qurtubi, Al-nur 31

عن عائشة رضي الله عنها قلت أسلمت إمرأة سوداء لبعض العرب وكان لها حفش في المسجد قالت فكانت تأتينا فتحدث عندنا فإذا فرغت من حديثها قالت ويوم الوشاح من تعاجيب ربنا ألا إنه من بلدة الكفر أنجاني فلما أكثرت قالت لها عائشة وما يوم الوشاح قالت خرجت جويرية لبعض أهلي وعليها وشاح من أدم فسقط منها فإنحطّت عليه الحديا وهي تحسبه لحماً فأخذت فاتهموني به فعذّبوني حتى بلغ من أمري أنهم طلبوا في قبلي فبينا هم حولي وأنا في كربي إذ أقبلت الحديا حتى وازت برءوسنا ثم القته فأخذوه فقلت لهم هذا الذي إتهمتموني به وأنا منه برئة

صحيح البخاري كتاب مناقب الأنصار

From 'Aishah (may Allah be pleased with her) who said: A black woman who belonged to some of the Arabs yielded into Islam, and she had a rugged little shack in the mosque. She used to come to us and talk with us, and whenever she finished talking she would say: The day of the shawl was one of the marvels of our Lord; did He not save me from the land of the unbelievers? And when she would say this a lot, 'Aishah said to her: And what was the day of the shawl? She said: A young little maid that belonged to someone in my household went out, and she had on a shawl made of leather. It fell off of her, and a hawk swooped down, thinking it was a piece of meat, and took it. They accused

me of it, and tortured me to the point that they even looked inside my front parts. And while they were around me, and I was distressed, the hawk came down right to our heads, then threw it down, and they picked it up. And I said to them: This is what you accused me of when I was innocent of it.

Sahih Al-Bukhari, The book of the virtuous traits of the Ansar

... ثم دعا رسول الله ﷺ اسامة بن زيد وأبا أيوب الأنصاري وعمر بن الخطاب وغلاماً أسود يحفروا فحفروا قبرها المعجم الأوسط للطبراني باب الألف

... Then the Messenger of Allah (SAW) called Usama ibn Zaid, Abu Ayyub Al-Ansari, 'Umar ibn Al-Khattab, and a black boy to dig; and they dug her [Fatima's] grave.

Al-Tabarani, Al-mu'jam Al-awsat, Section "A"

عام خيبر ... فأهدى رفاعة بن زيد لرسول الله ﷺ غلاماً أسود يقال له مدعم موطأ مالك كتاب الجهاد

In the year of Khaybar ... Rifa'a ibn Zaid gave the Messenger of Allah (SAW) a black slave boy called Mid'am.

Muwatta Malik, The book of jihad

جاء عبد فبايع رسول الله على الهجرة ولا يشعر النبي على الهجرة ولا يشعر النبي على أنه عبد فجاء سيده يريده فقال النبي على بعنيه فاشتراه بعبدين أسودين

سنن النسائي كتاب البيوع باب بيع الحيوان بالحيوان

A slave came and pledged to emigrate with the Messenger of Allah (SAW), but the Prophet (SAW) did not realize that he was a slave. Then his master came looking for him, and the Prophet (SAW) said: Sell him to me. And He bought him for two black slaves.

Sunan Al-Nasa'i, The book of transactions, Chapter: Selling animals for animals

عن ابي هريرة أن رجلاً أتى النبي ﷺ بجارية سوداء فقال يا رسول الله إن علي رقبة مؤمنة فقال لها أين الله فأشارت إلى السماء بأصبعها فقال لها فهن أنا فاشارت إلى النبي ﷺ وإلى السماء يعني أنت رسول الله فقال أعتقها فإنها مؤمنة سنن ابي داود كتاب الأيمان والنذور

Abu Huraira related that a certain man brought a black servant girl to the Prophet (SAW), and said: Oh Messenger of Allah, the release of a believing neck [i.e. slave] is due me. He said to her: Where is Allah? And she pointed to the sky with her

finger. Then He said to her: And who am I? And she pointed to the Prophet (SAW) and to the sky, that is to say: You are the Messenger of Allah. And He said: Set her free; she is a believer.

Sunan Abu Dawud, The book of oaths and vows

روى أبو طاهر بن العلاف في كتابه المسمى بكتاب الرياض أن حبشياً أتى النبي ﷺ فقال يا رسول الله إن كنت أعمل الفواحش فهل لي من توبة قال نعم فوتى ثم رجع فقال يا رسول الله أكان الله يراني وأنا اعملها قال نعم يا حبشي فصاح الحبشي صيحة خرجت نفسه

توير الغبش في فضل السودان والحبش لإبن الجوزي الباب السابع عشر Abu Tahir ibn Al-'Allaf narrated, in his book called "The Book of the Garden", that an Ethiopian man came to the Prophet (SAW) and said: Oh Messenger of Allah, if I do some indecent things, can there be repentance for me? He said: Yes. So he went away but then came back and said: Oh Messenger of Allah, did Allah see me when I was doing them? He said: Yes, oh Ethiopian. And the Ethiopian let out a scream like his soul was leaving him.

Ibn Al-Jawzi, Tanwir Al-ghabash fi Fadl Al-sudan wa Al-habash, Chapter seventeen عن إبن جريج قال قلت لعطاء الرجل يخطب المرأة وعنده إمرأة فيخطبها على أن لك يوماً ولفلانة يومين عند الخطبة قبل النكاح قال جائز ذلك قبل النكاح وبعد أن اصطلحا على ذلك قلت أفي ذلك نزلت ﴿ وإن إمرأة خافت من بعلها نشوزاً أو اعراضاً ﴾ قال نعم قلت أصنع ذلك النبي على ببعض نسائه قال نعم قال قلت ما ﴿ وأحضرت الأنفس الشحّ ﴾ قال في النفقة زعموا أن تلك المرأة سودة

المصنف لعبد الرزاق كتاب النكاح باب الرجل يتزوج المرأة على أن لك يوماً ولفلانة يومين

From Ibn Juraij who said: I said to 'Ataa: A man proposes to a woman, but he has a woman already, and so he proposes to her with the condition that "one day for you and two days for so-and-so", at the time of the engagement before marital relations. He said: That is permissible before marital relations, and after both of them have agreed to it. I asked: Was it regarding this that the verse was sent down { And if a woman fears discord or alienation from her husband } [Al-nisaa 128]? He said: Yes. And I said: Did the Prophet (SAW) do this with some of his women? He said: Yes. And I said: What about \ And stinginess has been made manifest in people \ He said: Regarding expenditures, they alleged that the woman was black.

'Abd Al-Razzaq, the Musannaf, The book of marital relations, Section: a man who marries a woman with the condition that "one day for you and two days for so-and-so"

عن عقبة بن الحارث قال وقد سمعته من عقبة لكني لحديث عبيد احفظ قال تزوجتُ إمرأة فجاءتنا إمرأةُ سوداء فقالت أرضعتُكما فأتيتُ النبي ﷺ فقلت تزوجت فلانة بنت فلان فجاءتنا إمرأة سوداء فقالت لي إني قد أرضعتكما وهي كاذبة فأعرضَ فأتيتُه من قبل وجهه قلت إنها كاذبة قال كيف بها وقد زعمتْ أنها قد أرضعتُكما دعها عنك

صحيح البخاري كتاب النكاح

'Uqba ibn Al-Harith said: I married a woman, and a black woman came to us and said: I suckled both of you. So I went to the Prophet (SAW) and said: I married So-and-so the daughter of So-and-so, then a black woman came to us and said to me "Indeed I suckled both of you"; she is a liar. And He was turned away from him. Then I came around to face Him and I said: Indeed she is a liar. He said: How can you have her [the wife], seeing that she [the black woman] has alleged that she suckled both of you? Let her go.

Sahih Al-Bukhari, The book of marital relations

عن عائشة رضي الله عنها دخل عليّ رسول الله ﷺ وعندي جاريتان تغنيان بغناء بُعاث فإضطجع على الفراش وحوّل وجهه فدخل أبو بكر فانتهرني وقال مزمارة الشيطان عند رسول الله ﷺ فقال دعْهما فلما غفل

غمزتُهما فخرجتا قالت وكان يوم عيد يلعب السودان بالدرق والحِراب فإما سألت رسول الله ﷺ وإما قال تشتهين تنظرين فقالت نعم فأقامني وراءه خدّي على خده ويقول دونكم بني أرفدة حتى إذا مللتُ قال حسبُكِ قلت نعم قال فاذهبي صحيح البخاري كتاب الجهاد والسير

'Aishah (may Allah be pleased with her) related: The Messenger of Allah (SAW) came in to see me, and there were two servant girls with me singing the songs of the battle of Bu'ath. He laid down on the bed and turned his face away. Then Abu Bakr came in and scolded me, saying: Flutes of Satan here with the Messenger of Allah But the Messenger of Allah (SAW) (SAW) ?! turned to face him and said: Let them be. When he [Abu Bakr] stopped paying attention, I winked at the two of them and they left. She said: It was the day of 'eid and the black people were playing with shields and spears. Then either I asked the Messenger of Allah (SAW) or He said to me: Would you like to look? I said: Yes. So He stood me up behind him, my cheek against his, while He was saying: Come on, Banu Arfida [a nickname for the Ethiopians], until I became bored. He said: Is that enough for you? I said: Yes. He said: Then go now.

Sahih Al-Bukhari, The book of jihad and campaigns

عطاء بن ابي رباح قال قال لي إبن عباس ألا أريك إمرأةً من أهل الجنه قلت بلى قال هذه المرأة السوداء أتت النبي على فقالت إني أصرع وإني أتكشف فادعُ الله لي قال إن شئت صبرت ولك الجنة وإن شئت دعوت الله أن يعافيك فقالت اصبر فقالت إني أتكشف فادع الله أن لا أتكشف فدعا لها صبح المخاري كتاب المرضي

'Ataa ibn Abi Rabah said: Ibn 'Abbas asked me: Shall I not show you one of the women of the people of *Jannah*? I said: Yes of course. He said: This black woman came to the Prophet (SAW) and said: Indeed I get seizures and I become uncovered, so call on Allah for me. He said: If you like, you can bear with it and *Jannah* is yours, or if you like, I can call on Allah to heal you. She said: I will bear with it. And she said: But indeed I become uncovered, so call on Allah that I not become uncovered. And He called on Allah.

Sahih Al-Bukhari, The book of the sick

بعض الاعراب أنه قال ... شر النساء السوَيداء المِمراض لسان العرب لإبن منظور فصل الغين المعجمة

Some of the Arab Bedouins say ... the worst of women are the little black girls, the ones who get sick a lot.

Ibn Mandhour, Lisan Al-arab, Section: the dotted letter ghain

رسول الله ﷺ يقول إن أمّر عليكم عبدٌ حبشي مجدَّع فاسمعوا له وأطيعوا ما قادكم بكتاب الله سن إن ماحه كتاب الجهاد

Even if the one that has been appointed over you all is an Ethiopian slave mutilated to stumps, hear him and obey him as long as he leads you according to the Book of Allah.

Sunan Ibn Majah, The book of jihad

عن النبي ﷺ قال اسمعوا وأطيعوا وإن إستُعمل عليكم عبد حبشي كأن رأسه زبيبة صحيح البخاري كتاب الأحكام

The Prophet (SAW) said: Hear and obey, even if an Ethiopian with a head like a raisin were made chief over you.

Sahih Al-Bukhari, The book of rulings

قوله كأن رأسه زبيبة ... وانما شبه رأس الحبشي بالزبيبة لتجمعها ولكون شعره أسود وهو تمثيل في الحقارة وبشاعة الصورة وعدم الاعتداد بها فتح البارى لإبن هجر كتاب الأحكام

His words "with a head like a raisin": ... He likened the head of Ethiopians to a raisin due to it being scrunched up and the fact that their hair is black - symbolizing how repugnant it is and how hideous it looks and the lack of any esteem for it.

Ibn Hajar Al-'Asqalani, Fath Al-bari, The book of rulings

أي مشبهاً رأسه بالزبيبة في السواد والحقارة وقباحة الصورة فيض القدير شرح الجامع الصغير للعلام المناوي حرف الهمزة

That is, comparing their heads to raisins due to the blackness, repugnance, and ugly appearance.

Al-Munawi, Faid Al-Qadir, Section hamza

عن أسماء بنت ابي بكر قالت لعن رسول الله ﷺ الواصلة والمستوصلة صحيح البخاري كتاب اللباس

From Asmaa bint Abu Bakr who said: The Messenger of Allah (SAW) cursed women who do hair extensions and women who get hair extensions.

Sahih Al-Bukhari, The book of dress

قال له رسول الله ﷺ من أحب أن ينظر إلى الشيطان فلينظر إلى الشيطان فلينظر إلى نبتل بن الحارث وكان رجلاً جسيماً أدلم ثائر شعر الرأس أحمر العينين أسفع الخدين ... جبريل أتى رسول الله ﷺ فقال له إنه يجلس إليك رجل أدلم ثائر شعر الرأس أسفع الخدين أحمر العينين كأنهما قدران من صُفر كبده أغلظ من كبد الحمار ... وكانت تلك صفة نبتل بن الحارث

السيرة النبوية لإبن هشام المنافقون بالمدينة

The Messenger of Allah (SAW) said: "Whoever wants to look at Satan, he should look at Nabtal ibn Al-Harith." He was a corpulent man, dark black, with disheveled hair, reddish eyes, and burnt cheeks. ... Jibril came to the Messenger of Allah (SAW) and said to him: Indeed a man will sit with you, dark black, with disheveled hair, burnt cheeks, and reddish eyes like they were two brass kettles, whose liver [i.e. heart] is more disgusting than a donkey's liver ... this was the description of Nabtal ibn Al-Harith.

Ibn Hisham, Al-sirah Al-nabawiya, Topic section: the hypocrites in Medina

الزط جيل أسود من السند ... جنس من السودان والهنود لسان العرب لإبن المنظور

Zutt: a black people-group from Sindh ... an ethnic group of blacks and Indians.

Ibn Mandhour, Lisan Al-'arab

إن عبدالله قال إستبعثني رسول الله على قال فانطلقنا حتى أتيت مكان كذا وكذا فحطً لي خطة فقال لي كن بين ظهري هذه لا تخرج منها فإنك إن خرجت هلكت قال فكنت فيها قال فضى رسول الله على خَذَفة أو أبعد شيئاً أو كما قال ثم إنه ذكر هنيناً كأنهم الزُطّ قال عفان أو كما قال عفان إن شاء الله ليس عليهم ثياب ولا أرى سوءاتهم طوالاً قليل لجهم قال فأتوا فجعلوا يركبون رسول الله على قال وجعل نبي الله على يقرأ عليهم قال وجعلوا يأتوني فيخيلون أو يميلون حولي ويعترضون عليهم قال فارعبت منهم رُعباً شديداً قال فجلست أو كما قال قال قال قال الله الشي عود الصبح جعلوا يذهبون أو كما قال قال مم إن رسول الله على عالم أو يكاد أن يكون وجعاً مم أركبوه قال إني لأجدني ثقيلاً وجعاً أو يكاد أن يكون وجعاً مم أركبوه قال إني لأجدني ثقيلاً

المسند للامام أحمد مسند عبدالله بن مسعود رضي الله تعالى عنه

Abdullah related: The Messenger of Allah (SAW) sent for me, so we set out until I reached suchand-such a place, and He traced a line for me and told me: Stay between the two edges of this – don't go outside of it; if you go outside of it, it's over for you. Abdullah said: And so I stayed there. Then the Messenger of Allah (SAW) went off a stone's throw away or a little farther. Then he [the narrator] mentioned a group of male members [haneen, i.e. men] who looked like Zutt people, as 'Affan said Allah willing, with no clothes on (but I did not see their genitals), tall

and scrawny. And they came and started to ride [yarkabun] the Messenger of Allah (SAW), and the Prophet of Allah (SAW) began to recite over them. And they started to move closer and lean around me, and get in my way, and I become intensely terrified of them, so I sat down. And when the morning light broke, they began to go away. Then the Messenger of Allah (SAW) came back exhausted and in pain, or practically in pain, from how they had ridden him; He said: Indeed I am exhausted.

Musnad Ahmad, Section: Narrations from Abdullah ibn Mas'ud (may Allah Most High be pleased with him)

أن رجلاً أسود أو إمرأة سوداء كان يقُمُّ المسجد فمات فسأل النبي ﷺ عنه فقالوا مات قال أفلا كنتم آذنتموني به دُلُّوني على قبره أو قال قبرها فأتى قبره فصلى عليه

صحيح البخاري كتاب الصلاة

A black man (or a black woman) used to sweep the mosque, and then he died. And the Prophet (SAW) asked about him, and they said: He died. He said: And you all didn't tell me about it? Show me his grave (or He said: her grave). So He went to his grave, and prayed over him.

Sahih Al-Bukhari, The book of prayer

عن عائشة عن النبي ﷺ إياكم والزنج فإنه خَلقٌ مشوة الكامل في ضعفاء الرجال لإبن عدي الجرجاني من إسمه عامر بن صالح الزبيري

'Aishah related from the Prophet (SAW): "Beware of East Africans [Zanj], for indeed they are deformed creatures [khalq mushawwa]."

Ibn 'Adi Al-Jurjani, Al-kamil fi Du'afaa Al-rijal, Section: those named 'Amir; 'Amir ibn Salih Al-Zubairi

أن النبي ﷺ قال رأيت إمرأةً سوداء ثائرة الرأس خرجت من المدينة حتى قامت بمهيعة فأوَّلت أن وباء المدينة نُقُل إلى مهيعة صحيح البخاري كتاب التعبير

The Prophet (SAW) said: I saw a black woman with disheveled hair going out from Medina until she settled in Mahya'a, and I took that to mean that the plague of Medina was being transferred to Mahya'a.

Sahih Al-Bukhari, The book of interpreting dreams

النبي ﷺ قال سيجيء قوم يتكلمون بكلمة ألحق لا يجاوز حلوقهم يمرُقون من الاسلام كما يمرق السهم من الرمية سيماهم أو فيهم رجل أسود مُخدَج اليد في يده شعرات سود إن كان فيهم فقد قتلتم شر الناس

مسند الإمام أحمّٰد مسند على بن ابي طالب رضي الله عنه

The Prophet (SAW) said: There will come a people, speaking words of truth, but it will not go past their throats; they will pass through Islam like an arrow passes through a target; their sign, or among them, will be a black man with a crippled hand and black hairs on his hand. If he is among them, you will have killed the worst of people.

Musnad Ahmad, Narrations of 'Ali ibn Abi Talib (may Allah be pleased with him)

إن رسول الله ﷺ وصف ناساً ... يقولون الحق بألسنتهم لا يجوز هذا منهم - وإشار إلى خلقه - مِن أبغض خَلق الله إليه منهم أسود إحدى يديه طُبي شاةٍ أو حلمة ثدي صحيح مسلم كتاب الزكاة

The Messenger of Allah (SAW) described a certain people ... "They will speak truth with their tongues but it will not go past here [pointing to his throat]; among the most detestable of Allah's creation

among them is a black man with one of his hands like a sheep's teat or the nipple of a breast."

Sahih Muslim, The book of zakat

وقال أحمد بن ابي سليمان صاحب سحنون من قال إن النبي ﷺ أسود قتل لم يكن النبي ﷺ بأسود

الشفا للقاضي عياض اليحصبي القسم الرابع في تصرف وجوه الأحكام فيمن تنقّصه أو سبّه عليه الصلاة والسلام

Ahmad ibn Abi Sulaiman, the companion of Sahnun, said: Whoever says that the Prophet (SAW) was black is to be killed; the Prophet (SAW) was not black.

Al-qadi 'Iyad Al-Yahsubi, Al-shifa, Part Four: regarding disposition of the aspects of legal rulings for those who slander Him or insult Him (prayers and peace be upon him)

أبا هريرة يصف رسول الله ﷺ قال كان شديد البياض البداية والنهاية لإبن كثير صفة لون رسول الله ﷺ

Abu Huraira described the Messenger of Allah (SAW); he said: He was extremely white.

Ibn Kathir, Al-bidaya wa Al-nihaya, Section: Description of the Messenger of Allah's (SAW) colour

عن أنس أن رسول الله ﷺ غزا خيبر فصلينا عندها صلاة الغداة بغلس فركب نبي الله ﷺ وركب أبو طلحة وأنا رديف ابي طلحة فأجرى نبي الله ﷺ في زقاق خيبر وإن ركبتي لتمس فلذ نبي الله ﷺ ثم حسر الإزار عن فخذه حتى إني أنظر إلى بياض فحذ نبي الله ﷺ صحح البخاري كتاب الصلاة

Anas related: The Messenger of Allah (SAW) raided Khaibar, and we prayed the dawn prayer while it was still dark. The Prophet of Allah (SAW) rode in and Abu Talha rode in and I rode behind Abu Talha. And the Prophet of Allah (SAW) came down the road through Khaibar, and my knee was touching the Prophet of Allah's (SAW) thigh. Then He pulled up his waist wrap from his thigh until I saw the whiteness of the Prophet of Allah's (SAW) thigh.

Sahih Al-Bukhari, The book of prayer

عن عبدالله بن مالك إبن بحينة أن النبي ﷺ كان إذا صلى فرّج بين يديه حتى يبدو بياض إبطيه صحيح البخارى كتاب الصلاة

Abdullah ibn Malik ibn Buhaina related that when the Prophet (SAW) prayed, He spread his hands such that the whiteness of his armpits became apparent.

Sahih Al-Bukhari, The book of prayer

رسول الله ﷺ كان يقول يأتيني جبريل عليه السلام على صورة دحية الكلبي قال أنس وكان دحية رجلاً جميلاً أبيض المعجم الكنير للطبراني باب من إسمه أنس

The Messenger of Allah (SAW) used to say: Jibril (peace upon him) comes to me in the form of Dihya Al-Kalbi. Anas said: Dihya was a beautiful, white man.

Al-Tabarani, Al-mu'jam Al-kabir, Section: those named Anas

وقال عمر بن الخطاب رضي الله عنه إذا تم بياض المرأة في حسن شعرها فقد تم حسنها والعرب تمدح المرأة بالبياض

روضة المحبين ونزهة المشتاقين لإبن قيم الجوزية الباب التاسع عشر في ذكر فضيلة الجمال وميل النفوس إليه على كل حال

'Umar ibn Al-Khattab (may Allah be pleased with him) said: Whenever a woman's whiteness is complete against the beauty of her hair, her beauty is complete. And the Arabs praise women for their whiteness.

Ibn Qayyim, Rawda Al-muhibeen wa Nuzha Al-mushtaqin, The nineteenth section: mention of the virtue of beauty and the inclination of souls towards it in every circumstance

أن رجلاً ظاهر من امرأته فغشيها قبل أن يُكفّر فأتى النبي ﷺ فذكر ذلك له فقال ما حملك على ذلك فقال يا رسول الله رأيت بياض حجليها في القمر فلم أملك نفسي أن وقعت عليها فضحك رسول الله ﷺ وأمره ألا يقربها حتى يكفر

سنن ابن ماحه كتاب الطلاق

A certain man divorced his woman [dhaahara], but then had sex with her before making atonement for the divorce. He came to the Prophet (SAW) and mentioned this to him, and He said: What drove you to do that? He said: Oh Messenger of Allah, I saw the whiteness of her ankles in the moonlight, and I couldn't help myself from having sex with her. And the Messenger of Allah (SAW) laughed and ordered him not to go near her until he made atonement.

Sunan Ibn Majah, The book of divorce

وقال مقاتل زوج النبي ﷺ زينب بن جحش من زيد فمكثت عنده حيناً ثم إنه عليه السلام أتى زيداً يوماً يطلبه فأبصر زينب قائمة كانت بيضاء جميلة جسيمة من أتم نساء قريش فهويها وقال سبحان الله مقلب القلوب

تفسير القرطبي الاحزاب ٣٧-٣٨

Muqatil said: The Prophet (SAW) married Zainab bint Jahsh to Zaid, and she remained with him for a time. Then He (peace be upon him)

came looking for Zaid one day, and He noticed Zainab standing there; she was white, beautiful, corpulent, among the most perfect women of Quraish; and He desired her. And He said: Exalted is Allah who flips hearts upside down!

Tafsir Al-Qurtubi, Al-ahzab 37-38

﴿ كَارْلُكُ وَرُوجِنَاهُم بَحُورِ يَحِينُ ﴾ الدخان ٤٥

{ And so, and we will marry them to wide-eyed maidens [hur 'ain] } Al-dukhan 54

عن عبدالله بن مسعود عن النبي ﷺ قال إن المرأة من نساء أهل الجنة ليُرى بياض ساقها من وراء سبعين حلّة حتى يرى مخمّها جامع الترمذي كتاب صفة الجنة

Abdullah ibn Mas'ud related that the Prophet (SAW) said: Indeed every one of the women of *Jannah* – the whiteness of her legs will be seen through seventy dresses; even her marrow will be seen.

Sunan Al-Tirmidhi, The book of the description of Jannah

الحور جمع حوراء وهي المرأة الشابة الحسناء الجميلة البيضاء شديدة سواد العين

فقال ابس عباس رضي الله عنهما الحور في كلام العرب البيض وكذلك قال قتادة الحور البيض وقال مقاتل الحور البيض الوجوه وقال مجاهد الحور العين التي يحار فيهن الطرف بادياً مخ سوقهن من وراء ثيابهن ويرى الناظر وجهه في كبد احداهن كالمرآة من رقة الجلد وصفاء اللون

حادي الأرواح إلى بلاد الافراح لإبن قيم الجوزية الباب الثالث والخمسون Al-hur (plural of hawraa): a young woman, dazzling, beautiful, white, with intense black eyes.

Ibn 'Abbas (may Allah be pleased with him) said: hur in the speech of the Arabs is white; and Qatadah similarly said that hur is white. And Muqatil said hur is white-faced, and Mujahid said al-hur al-'ain are those whose limbs are white on them, whose leg marrow is visible through their garments; and anyone who looks can see his face in the liver of any one of them, like a mirror, from the delicateness of skin and clarity of colour.

Ibn Qayyim, Hadi Al-arwah ila Bilad Al-afrah, Section fifty-three

﴿ كَأُنْهِ بِيضَ مُكْنُوفَ ﴾ الصافات ٤٩

{ As if they were hidden eggs } Al-saffat 49

﴿ كَأَنَهَنَ ﴾ في اللون ﴿ بيض ﴾ للنعام ﴿ مكنون ﴾ مستور بريشه لا يصل إليه غبار ولونه وهو البياض في صفرة أحسن ألوان النساء

تفسير ألجلالين

{ As if they were } of the colour of { eggs } of ostriches { hidden } covered by their feathers to which dust does not reach, the colour of which is pale white, the finest of the colours of women.

Tafsir Al-Jalalain

النبي ﷺ قال إنه ليهوِّن عليَّ أني رأيت بياض كَفَّ عائشة في الجنة

مسند الإمام أحمد مسند عائشة

The Prophet (SAW) said: Indeed it has been shown to me that I will see the whiteness of 'Aishah's hands in *Jannah*.

Musnad Ahmad, Narrations from 'Aishah

عن النبي ﷺ قال خلق الله آدم حين خلقه فضرب كَتِفه اليمنى فأخرج ذريةً بيضاء كأنهم الذَرّ وضرب كتفه اليسرى فأخرج ذرية سوداء كأنهم الحُمّ فقال للذي في يمينه إلى الجنة ولا أبالي وقال للذي في كفه اليسرى إلى النار ولا أبالي مشكاة المصابح للتريزي كتاب الايمان

The Prophet (SAW) said: Allah created Adam when He created him, and struck his right shoulder, and brought forth white offspring like tiny ants, then struck his left shoulder and brought forth black offspring like charcoal. And He said to those on His right: To *Jannah* and I don't care! And He said to those on His left hand: To Hell and I don't care!

Al-Tibrizi, Mishkat Al-masabih, The book of belief

﴿ يوك نبيضٌ وجوه وتعوى وجوه فأما (الذين (اموى وجوهم (اُتغرَى بعد(ا بما نكر فنروقو((العز(اب بما كتنمِ تُكفروه) آل عمران ١٠٦

{ The day when some faces will turn white and some faces will turn black; and those whose faces turn black – Have you all disbelieved after having believed? Taste then the punishment for having disbelieved! }

﴿ ویوک القیامة تری النزین کنربول یحلی اللّٰم وجوهم معوادةً الْکِس فِرجهنم مثوی للسنگبرین ﴾ الزمر ٦٠

{ And on judgment day you will see those who lied against Allah, with their faces blackened; is there not in Hell a dwelling for the boastful? } Al-zumar 60

عن النبي ﷺ يخرِّب الكعبة ذو السويقتين من الحبشة صحيح مسلم كتاب الفتن وأشراط الساعة

The Prophet (SAW) said: The Ka'ba will be destroyed by a guy with skinny legs from Ethiopia. Sahih Muslim, The book of trials and signs of the hour